
Protokół Nr 34/24 

 

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji z 15 lutego 2024 r. 

 

Posiedzenie komisji odbyło się w sali nr 117 Urzędu Miejskiego Trzcianki  

w godz. od 1400 do 1500. 

W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji, zgodnie z załączoną listą obecności. 

 

Ad 1) Otwarcie posiedzenia. 

Spotkanie otworzył, witając wszystkich obecnych, przewodniczący komisji radny 

Edward Joachimiak. 

Ad 2) Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Przewodniczący komisji przedstawił poniższy porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołu Nr 33/23 z 16 listopada 2023 r. 

4. Rozpatrzenie skargi Stowarzyszenia TU! Trzcianka w przedmiocie naruszenia 

jawności i transparentności stanowienia budżetu  

5. Zamknięcie posiedzenia. 

Radni nie mieli uwag. Porządek przyjęto jednogłośnie. Głosowało 4 radnych. 

Ad 3) Przyjęcie protokołu Nr 33/23 z 16 listopada 2023 r. 

Radni nie mieli uwag. Protokół Nr 33/23 z 16.11.2023 r. został przyjęty  

w głosowaniu: za 4, przeciw 0, wstrzymujących 0. 

Ad 4) Rozpatrzenie skargi Stowarzyszenia TU! Trzcianka  

w przedmiocie naruszenia jawności i transparentności stanowienia 

budżetu. 

 

Komisja zapoznała się z: 

1. Pismem Przewodniczącego Rady Miejskiej OR.1510.9.2023.MD  

z 18.12.2023 r. przekazującym skargę Stowarzyszenia TU! Trzcianka  

z 13.12.2023 r. na działania Burmistrza Trzcianki w przedmiocie naruszenia 

jawności i transparentności stanowienia budżetu i podatków gminy Trzcianka. 

Kopia pisma i skargi w załączeniu do protokołu; 
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2. Pismem Przewodniczącego Rady Miejskiej Trzcianki OR.1510.9.2023.MD  

z 18.12.2023 r. przekazującym skargę Stowarzyszenia TU! Trzcianka  

z 13.12.2023 r. Burmistrzowi Trzcianki. Pismo w załączeniu do protokołu. 

3. Uchwałą Nr XLVI/329/10 Rady Miejskiej Trzcianki z 9 września 2010 r.  

w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej. Uchwała  

w do protokołu; 

4. Wyjaśnieniami Burmistrza Trzcianki przekazanymi pismem z dnia 18.01.2024 

roku. Pismo w załączeniu do protokołu. 

5. Wyciągiem z ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. 

z 2023 r. poz.1270 ze zm.). 

6. Projektem odpowiedzi na skargę przygotowanym przez Przewodniczącego 

Komisji, jak w załączeniu do protokołu. 

Przewodniczący komisji E. Joachimiak zwrócił uwagę, że poproszono o wyjaśnienia 

Burmistrza Trzcianki. Skargę Stowarzyszenia i wyjaśnienia Burmistrza dość mocno 

analizował. Zasięgał również opinii prawno-samorządowej jak podejść do tej sprawy. 

Nie ma prostej, jasnej opinii w tej sprawie, są odmienne zdania. Wynikiem tych analiz 

jest przygotowany projekt odpowiedzi na skargę, który został przekazany członkom 

komisji. Działania, o których piszą skarżący, były związane z budżetem gminy, ale 

generalnie chodzi o transparentność czy dostępność do informacji. Zwrócił uwagę, że 

jest ustawa o dostępności do informacji publicznej, są obowiązki gminy w zakresie 

udostępniania informacji publicznej i to generalnie w naszej gminie jest spełnione. 

Natomiast informacja publiczna to jest stworzenie warunków do tego, aby 

mieszkaniec sam mógł wysłuchać informacji. Nie istnieję coś takiego jak rozmowy 

prywatne burmistrza z radnymi, tym bardziej jeżeli dzieje się to w budynku urzędu. 

Burmistrz z jednej strony jest samorządowcem, wybieralnym organem samorządu, 

ale jednocześnie jest kierownikiem zakładu pracy. Burmistrz zaprosił wszystkich 

radnych za pomocą systemu, zwyczajowym systemem, na spotkanie. Opinie były 

jednoznaczne, że było to spotkanie służbowe. 

Radna A. Flis zwróciła uwagę, że było to wewnętrzne spotkanie, bo zaproszenie było 

tylko dla radnych. 

Radny M. Walkowiak zwrócił uwagę, że burmistrz nie jest jego pracodawcą i roboczo 

może spotykać się z pracownikami. Z radnymi spotyka się oficjalnie, transparentnie, 

bo dotyczyło to finansów gminy. Jakby chciał spotykać się w inny sposób, to ma swój 

gabinet czy w inny sposób zaprosić, np. przedstawicieli klubów czy radnych, a nie 

zwoływać radnych na spotkanie, które nie jest zamknięte czy robocze. Jako radny 

może przyprowadzić sobie kogo chce i nie może wyprosić. To są dwie władze  

i dlaczego radny ma się podporządkowywać władzy burmistrza. 
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Radna A. Flis stwierdziła, że każdy będzie miał inne spojrzenie na to, może się z tym 

nie zgadzać, a nie jest radcą prawnym. 

Przewodniczący komisji E. Joachimiak wyjaśnił, że ustawodawca ustanowił komisję, 

ale w zasadzie nie opisał, jakimi narzędziami powinna się posługiwać. W różnych 

samorządach komisje pracują bardzo różnie. 

Radny Ł. Walkowiak zwrócił uwagę, że nic by się nie stało, gdyby radni otrzymali 

zaproszenie z zastrzeżeniem, że jest to zamknięte spotkanie, tylko wyłącznie dla 

radnych. Takich informacji nie było. 

Radny M. Walkowiak zwrócił uwagę, że nic by się nie stało, gdyby rozmowy były  

z szefami klubów w gabinecie burmistrza. Spotkanie z radnymi się odbyło, nie ma 

protokołu z tego spotkania. 

Przewodniczący komisji wyjaśnił, że w rozmowach, które prowadził, analizując 

sprawę, zadał również podobne pytanie. W przepisach jest określone, kiedy należy 

sporządzić protokół. Nie ma określone, że z tego rodzaju spotkań musi być protokół. 

Są też zdania, że wszystko powinno być spisane, jeżeli nie protokołem, to notatką 

służbową. To co odbywa się służbowo, w urzędzie, musi mieć ślad elektroniczny albo 

papierowy. Takie elementy powinny być określone w statucie gminy. 

Dodał, że Komisja mogłaby skorzystać z opinii radcy prawnego, ale jest to pracownik 

podległy burmistrzowi. 

 

Radny M. Walkowiak dodał, że nie chciałby, aby rozmowy o budżecie gminy 

i podatkach odbywały się za zamkniętymi drzwiami. 

 

Przewodniczący komisji E. Joachimiak uzupełnił, że zamykanie drzwi, przy 

omawianiu sprawy publicznej, raczej nie jest odpowiednie. 

 

Radna A. Flis wyjaśniła, że było to raczej wewnętrzne zaproszenie, a nie publiczne. 

Oficjalnie budżet był omawiany na komisjach i sesji. Był to pewien okres i radni mieli 

czas przeanalizować zapisy budżetowe z mieszkańcami. Jakieś problemy można 

było zgłosić na którejś z komisji, powalczyć o zapisy budżetowe. Mieszkańcy nie byli 

odcięci od informacji.  

 

Przewodniczący komisji E. Joachimiak ocenił, że nasza gmina ma bardzo dobrą 

uchwałę o procedurach uchwalania budżetu. Są gminy, które nie mają takich uchwał, 

tak szczegółowo dopracowanych, co owszem nie zwalnia ze stosowania zasad  

i terminów ustawowych. Posiadanie takiej uchwały nie zabrania organizacji takich 

spotkań.  

 

Radny M. Walkowiak uzupełnił, że burmistrz o tym spotkaniu informował na stronie 

oficjalnej gminy. W kalendarzu burmistrza była informacja o spotkaniu.  
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Radna A. Flis prosiła, aby w odpowiedzi na skargę znalazł się zapis, aby spotkania 

wewnętrzne, zamknięte nie były upubliczniane w kalendarzu na stronach Urzędu. 

 

Radny Ł. Walkowiak również potwierdził, że taką wzmiankę w odpowiedzi na skargę 

można umieścić. Są to pewne zalecenia dla burmistrza. 

 

Przewodniczący komisji przytoczył kolejne zapisy z projektu odpowiedzi na skargę 

wyjaśniając, że zwrócił uwagę w pierwszej części, że transparentność jest 

wszechobecna, bo są to rozmowy dot. wspólnoty samorządowej, swego rodzaju 

rodziny. 

 

Radny Ł. Walkowiak prosił, aby w odpowiedzi znalazł się zapis, że informacja  

o spotkaniu była na oficjalnych stronach Urzędu: www.trzcianka.pl. Była to publiczna 

informacja. 

 

Propozycja uzupełnienia projektu odpowiedzi o uwagi radnej A. Flis i Ł. Walkowiaka 

została przyjęta jednogłośnie. Głosowało 4 radnych. 

 

Radny Ł. Walkowiak zwrócił uwagę, że argument, iż upubliczniono informację  

o spotkaniu, bez wzmianki, że jest to wyłącznie spotkanie dla radnych, jest 

argumentem za uznanie skargi za zasadną. 

 

Radna A. Flis zwróciła uwagę, że jednak wszystkie procedury związane  

z uchwaleniem budżetu zostały spełnione, a jeżeli chodzi o to spotkanie, jeżeli ktoś 

poczuł się urażony, mógł sprawę wyjaśnić na innej płaszczyźnie. 

 

W związku z powyższym przewodniczący komisji zaproponował głosowanie, kto jest 

za uznaniem skargi za zasadną. Radni głosowali: za 3, przeciw 1, wstrzymujących 0. 

 

Zobowiązano przewodniczącego Komisji do przygotowania projektu uchwały  

i przekazania przewodniczącemu Rady Miejskiej. 

Ad 5) Zamknięcie posiedzenia. 

W związku z wyczerpaniem porządku, Przewodniczący Komisji Edward Joachimiak 

zamknął posiedzenie. 

 

Przewodniczący Komisji 

 

Edward Joachimiak 

Protokolant 

 

Marzena Domagała 


